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Plats och tid A-salen, Guldsmeden, Hudiksvall, torsdagen den 11 maj 2017 kl 09:00-14:30. 
Ajournerat för lunch klockan 12:00-13:00. 

Beslutande ledamöter 

 

Gerd Olsson (S), Ordförande 
Björn Forsling (S), 1:e vice ordförande 
Mats Persson (C), 2:e vice ordförande 
Kerstin Rask (S) 
Leif Rogell (S) 
Lotta Beiersdorf (S) 
Fredrik Dahlström (S) 
Maud Westermark (S) 
Lars Berglund (V) 
Nanok Stagnell (MP) 
Lena Jendel (C) 
Erika Söderström (C) 
Agneta Palmqvist (M) § 41-50 
Peter Andersson (M), § 41-48, 51-55 
Jonas Holm (M), § 49-55 

Jari Ropponen (SD) 

Ersättare 
 

Gunilla Asplund (S), § 51-55 
Bitte Nilsson (S). 41-50 
Barbro Ryttlinger (MP) 
Peter Åkerström (KD) 
Peter Andersson (M), § 49-50 
Birgitta Peräinen (L) 
Torbjörn Eriksson (SD) 

Övriga närvarande Sekreterare Carina Nylander, förvaltningschef Ingela Rauhala, verksamhetschef Urban 
Wickman § 42, systemadministratör Helena Löfgren § 43, skoljurist Karin Dahlström § 
44, förvaltningsekonom Jennie Svensk § 50, kvalitetssamordnare Mona Lindvall-
Eriksson och enhetschef Jonas Gustafsson § 55. 

Justerare Lotta Beiersdorf 

Justeringens plats och 

tid Lärkontoret måndag 22 maj 2017, klockan 13:00.  
 

Underskrifter 

Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 41-55 
 Carina Nylander  

Ordförande 
  

 Gerd Olsson  

Justerare 
  

 Lotta Beiersdorf  
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 Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Lärandenämnden 

Sammanträdesdatum 2017-05-11 

Datum då anslaget 

sätts upp 2017-05-23 

Datum då anslaget 

tas ned 2017-06-14 

Förvaringsplats för 

protokollet Lärkontoret 
 

Underskrift 
  

 Carina Nylander  
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§ 41 Dnr 2016-000071 - 600 

Framtida skolutveckling i Hudiksvalls kommun 

Sammanfattning 

Vid sammanträde 7 december 2015, § 141, beslutade lärandenämnden att 
tillsätta en extern utredning för att se över grundskolans skolstruktur. PwC fick 
uppdraget att genomföra utredningen. Utredningen skulle visa om en 
förändring av skolstrukturen bidrar till en hållbar skolstruktur.  

Arbetsutskottet och lärandenämnden har fortsatt arbetet utifrån delar av 
utredningen. Förvaltningen har fått i uppdrag att göra ett antal större och 
mindre utredningar som har samlingsnamnet Framtida skolutveckling i 
Hudiksvalls kommun. Ett av uppdragen var att se över behovet av behöriga 
lärare.  

Vid arbetsutskottets sammanträde 27 april 2017 informerade verksamhetschef 
Elisabeth Bäckström om bristen på legitimerade lärare samt lärarnas 
ämnesbehörighet på kommunens grundskolor. Bristen på behöriga lärare är 
särskilt stor på Njutångers skola inför höstterminen 2017. Förvaltningen 
presenterade en kommunikationsplan för det kommande arbetet. Enligt planen 
kommer förvaltningen att lämna ett förslag till arbetsutskottet 23 maj 2017 
utifrån bristen på legitimerade lärare.  

Vid dagens sammanträde lämnar ordförande information till ledamöterna i 
nämnden om vad som hänt sedan arbetsutskottets sammanträde 27 april. 
Ordförande har bland annat gett förvaltningen ett utredningsuppdrag. 
Förvaltningen kommer att redovisa resultatet av utredningen vid 
arbetsutskottets sammanträde 23 maj 2017.   
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§ 42 Dnr 2016-000349 - 612 

Program och inriktningsutbud Bromangymnasiet 

läsåret 2017/2018 

Lärandenämnden beslutar 

att anta förslaget till program- och inriktningsutbud för Bromangymnasiet 
läsåret 2017/2018.  

Sammanfattning 

Inför läsåret 2016/2017 valde lärandenämnden att avbryta antagningen till 
estetiska programmet beroende på låga söksiffror. Dock lämnades möjligheten 
öppen till att ta omtag inför läsåret 2017/2018. Programmet gavs också 
möjlighet till att förstärka marknadsföring och rekrytering. Trots de 
genomförda insatserna visar det sig att söksiffrorna är låga även inför läsåret 
2017/2018.  

Det nystartade programmet naturbruk med inriktning djur startades inför 
läsåret 2016/2017. Tanken var att detta skulle bli ett program som 
Bromangymnasiet kunde driva kostnadseffektivt och med god kvalitet. Det har 
visat sig att programmet har fått ett lågt sökintresse inför läsåret 2017/2018.  

Detta innebär att Bromangymnasiet avslutar antagningen till naturbruk, 
inriktning djur samt att det estetiska programmet, båda inriktningarna, blir 
vilande läsåret 2017/2018. Förvaltningen återkommer med ett helt reviderat 
innehåll för estetiska programmet inför läsåret 2018/2019. 

Förslag till utbud av sökbara program och inriktningar för Bromangymnasiet 
läsåret 2017/2018: 

Studieförberedande program Inriktningar 

Ekonomiprogrammet (EK) Ekonomi, Juridik 

Naturvetenskapsprogrammet (NA) Naturvetenskap 

Samhällsvetenskapsprogrammet (SA) Beteendevetenskap, Samhällsvetenskap 

Teknikprogrammet (TE) Design och produktutveckling, 
Informations- och medieteknik, 
Samhällsbyggande och miljö 
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Yrkesprogram Inriktningar 

Bygg- och anläggningsprogrammet (BA) Husbyggnad, Måleri, Plåtslageri, 
Anläggningsfordon (lärlingsförlagd), Mark- 
och anläggning (lärlingsförlagd) 

El- och energiprogrammet (EE) Elteknik 

Fordons- och transportprogrammet (FT) Personbil, karosseri och lackering, lastbil och 
mobila maskiner (lärlingsförlagd) 

Handel- och administrationsprogrammet (HA) Handel och service, Administrativ service 

Hotell- och turismprogrammet (HT) Hotell och konferens, Turism och resor 

Industritekniska programmet (IN) Produkt- och maskinteknik 

Restaurang- och livsmedelsprogrammet (RL) Kök och servering, 
Bageri och konditori (lärlingsförlagd) 

VVS- och fastighetsprogrammet (VF) VVS 

Vård- och omsorgsprogrammet (VO)   

  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelser 170426 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Verksamhetschef och rektorer Bromangymnasiet 
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§ 43 Dnr 1970 

Ciceron, digitalt stöd för förtroendevalda 

Sammanfattning 

Kommunens förtroendevalda ska från oktober 2017 använda ett digitalt system 
för bland annat kallelser och protokoll. Verksamhetssystemet heter Ciceron 
Assistent.  

Vid dagens sammanträde informerar Helena Löfgren som är en av kommunens 
systemadministratörer för Ciceron samt nämndsekreterare i kultur- och 
fritidsnämnden. Ciceron Assistent är utvecklat för att användas tillsammans 
med surfplattor men går även att användas på datorer och smartphones. I 
programmet får ledamöterna en tydlig överblick av de möten de är kallade till 
och den information som finns kopplad till de olika mötena. I programmet 
finns möjlighet till diskussioner mellan individer och grupper kring aktuella 
möten eller ärenden. Det är möjligt att föra anteckningar som antingen är 
privata eller delas med andra.  

Ordförande tackar för informationen.   
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§ 44 Dnr 2016-000233 - 719 

Transport till och från nattöppen förskola 

Lärandenämnden beslutar 

att i de fall vårdnadshavaren/vårdnadshavarna inte har möjlighet att skjutsa sitt 
barn mellan den dygnet-runt-öppna avdelningen och annan förskola eller 
fritidshem finns möjlighet till transport, samt 

att till dess att rutinerna för att få plats på den dygnet-runt-öppna avdelningen 
är reviderade och beslutade ska nya ansökningar om transport till eller från 
nattis beslutas av lärandenämndens arbetsutskott.  

Sammanfattning 

Vid sammanträde 29 september 2016, § 98, beslutade lärandenämnden att gratis 
transport till och från den dygnet-runt-öppna avdelningen ska upphöra från 1 
januari 2017. Beslutet fattades med hänvisning till kommunallagen 2 kap. 2 § 
om att resorna är att betrakta som otillåtet stöd till enskild då resorna bedömdes 
inte vara en angelägenhet av allmänt intresse för kommunen och dess 
medlemmar. Många synpunkter lämnades på beslutet och lärandenämnden tog 
upp ärendet på nytt 15 december 2016, § 141. Nämnden beslutade att upphäva 
beslutet om att gratis transport skall upphöra. Lärandeförvaltningen fick i 
uppdrag att utarbeta ett nytt förslag. Nämnden beslutade också att ansökningar 
om transport till eller från den dygnet-runt-öppna avdelningen beslutas av 
arbetsutskottet fram till dess att nämnden tar ett nytt beslut.  

Förslag 

För att män och kvinnor ska ges samma möjligheter till ekonomiskt oberoende, 
utvecklingsmöjligheter i arbetet och delat ansvar för hem och barn, kan 
samhället ge stöd till dem som arbetar inom yrken som utförs på obekväm tid. 
För att göra den dygnet-runt-öppna avdelningen mer tillgänglig för föräldrar i 
kommunen kan vid behov transport ordnas. 

Det är vårdnadshavarna som är ansvarig för resor till och från förskolan. I de 
fall vårdnadshavaren inte har möjlighet att skjutsa sitt barn finns möjlighet till 
transport mellan den dygnet-runt-öppna avdelningen och annan förskola eller 
fritidshem. Detta gäller till och från den kommunala verksamheten i 
kommunen samt de fristående enheterna i kommunen.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 170404    
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Beslutet skickas till 

Annika Gabrielsson 
Kristina Brolin 

 



 

Lärandenämnden 

PROTOKOLL 
Sida 

10(23) 

Sammanträdesdatum 

2017-05-11 
 

 

  
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 45 Dnr 2016-000604 - 002 

Fördelning av arbetsmiljöuppgifter 

Lärandenämnden beslutar 

att fördela arbetsmiljöuppgifter enligt AFS 2001:1 till förvaltningschefen för 
lärandeförvaltningen.  

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har i ett beslut 6 december 2016, § 209, uppmanat samtliga 
nämnder att ta beslut om fördelning av arbetsmiljöuppgifter till sina respektive 
förvaltningschefer. Varje nämnd i kommunen har enligt sina reglementen 
ansvar att arbetsmiljölagen följs inom nämndens verksamhetsområde. I 
kommunens uppföljning av de interna kontrollmålen framkom att det saknas 
eller är otydligt hur arbetsmiljöuppgifter fördelas mellan nämnd och 
förvaltningschef. Även kommunchefens ansvar för förvaltningscheferna är 
otydligt. 

I Arbetsmiljöverkets föreskrifter om systematiskt arbetsmiljöarbete AfS 2001:1 
framgår i § 6 hur dessa uppgifter skall fördelas. Detta ska dokumenteras 
skriftligen om det finns minst tio arbetstagare i verksamheten. 

Eftersom kommunstyrelsen även anställer förvaltningscheferna har 
kommunstyrelsen ett arbetsgivaransvar även för dem och därmed är 
kommunchefen deras chef. Däremot är det respektive nämnd som har 
arbetsgivaransvar för övrig personal inom sina verksamhetsområden. Det är 
också respektive nämnd som tilldelats ekonomiska resurser för sina 
verksamheter. 

För att detta ska bli tydligt ska inte arbetsmiljöuppgifterna ingå i övrig 
delegation från styrelse och nämnder. Efter beslut i styrelsen/nämnden ska en 
skriftlig fördelning av arbetsmiljöuppgifterna ske.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 170330 

 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
Förvaltningschef Ingela Rauhala  
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§ 46 Dnr 2015-000418 - 100 

Ändrade rutiner vid studiebesök och för 

kontaktpolitiker inom lärandenämnden 

Lärandenämnden beslutar 

att anta föreslagna redigeringar när det gäller rutiner vid studiebesök och för 
kontaktpolitiker.  

Sammanfattning 

Lärandenämnden införde 2015 ett system med kontaktpolitiker. Det är ett sätt 
att underlätta kontakten mellan nämnden, barn, elever, vårdnadshavare och 
personal. Det är också ett sätt för nämndens ledamöter att hålla sig informerade 
om vad som händer i verksamheten. 

Vid lärandenämndens sammanträde 3 mars 2017 fick arbetsutskottet i uppdrag 
att klargöra vad som gäller vid ersättning för förlorad arbetsförtjänst med mera 
till ledamöter och ersättare i samband med verksamhetsbesök. Arbetsutskottet 
tog upp frågan vid sammanträde 21 mars 2017 och beslutade att uppdra till 
Björn Forsling (S) och Matts Persson (C) att utarbeta ett förslag om vilka 
ersättningar som gäller när en ledamot är på besök i lärandenämndens 
verksamheter. 

Förslag 

De tidigare reglerna bör redigeras enligt nedanstående förslag: 

Kontaktpolitiker 

De ledamöter och ersättare som har anmält intresse om att vara 
kontaktpolitiker deltar när man får inbjudan från respektive enhet om 
samverkansforum/föräldraforum, programråd med mera. Ersättning utgår med 
eventuell förlorad arbetsförtjänst och reseersättning.  

Studiebesök 

När en ledamot eller ersättare har bokat in ett studiebesök inom förvaltningens 
verksamheter så informerar man förvaltningen och ordförande. Förvaltningen 
skickar ut informationen till alla ledamöter och ersättare så att de som önskar 
kan följa med på besöket. Ersättning utgår med maximalt 16 timmar per år för 
förlorad arbetsförtjänst samt reseersättning. 

Studiebesök med lärandenämnden 

Lärandenämnden bör göra två studiebesök inom verksamheten per år. 
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Beslut och utvärdering 

Lärandenämnden fattar beslut om de nya reglerna vid sammanträde 11 maj 
2017. Reglerna börjar gälla från 1 juni 2017. En utvärdering av reglerna görs i 
januari 2018. Vid utvärderingen ser nämnden över kostnaderna och om det nya 
förslaget har lett till förbättringar. 

Allmänt 

Listan över kontaktpolitiker bör kompletteras.  

Vid besöken i verksamheten representerar ledamöterna och ersättarna 
lärandenämnden och inte partiet.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 170420 
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§ 47 Dnr 2016-000589 - 008 

Yttrande över motion om översyn av farliga skolvägar 

samt revidering av skolskjutsreglemente 

Lärandenämnden beslutar 

att föreslå kommunfullmäktige besluta att motionen därmed är besvarad.   

Sammanfattning 

Jonas Holm, moderaterna i Hudiksvall har lämnat in en motion till 
kommunfullmäktige. I motionen föreslår han en översyn av farliga skolvägar 
samt revidering av skolskjutreglementet. Lärandenämnden har fått i uppdrag att 
yttra sig i ärendet. 

Yttrande 

Jonas Holm föreslår i motionen att en översyn av nuvarande 
skolskjutsreglemente och regelverk ska göras och att översynen skall utmynna i 
ett nytt förslag till skolskjutsreglemente innehållande en flexibel tolkning av så 
kallade ”dragspelsvariant”. Holm tycker att principen ska vara ”Hellre fria än 
fälla”.  

Vid beslut om och planering av skolskjuts är det viktigt att upprätthålla den så 
kallade likabehandlingsprincipen som innebär att alla kommunens invånare ska 
behandlas på samma sätt, Kommunallagen 2:2. Att ha en flexibel tolkning av 
kommunens skolskjutsregler om avstånd eller andra fastslagna regler strider 
mot likabehandlingsprincipen. När det gäller regelverk enligt skollagen och 
skolskjutsförordningen så kan en översyn inte göras av en kommun. 

Jonas Holm föreslår i motionen att förvaltningen ska göra en risk- och 
konsekvensanalys i syfte att utreda om skolvägarna är säkra. 

Tekniska förvaltningen har yttrat sig över motionen och anser att det arbete 
som pågår med skolvägsplaner är ett bra sätt som hjälper till att få in 
synpunkter och skapa ett underlag för att veta vilka åtgärder som bör prioriteras 
inom den befintliga budgeten. Deras uppfattning är att delen i motionen som 
avser att göra en risk- och konsekvensanalys för skolvägar samt ta fram en 
rapport och handlingsplan per skola redan görs i skolvägsplanerna. Ytterligare 
översyn eller kartläggning skulle inte rymmas inom befintlig budget. 

Skolvägsplanerna består bland annat av en resvaneundersökning bland skolans 
elever och personal samt en inventering av trafikmiljön vid skolan och vägen till 
skolan för samtliga elever och personal. Det övergripande syftet är att skapa en 
tryggare trafikmiljö på skolan och förutsättningar för elever att gå och cykla till 
skolan. 
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I skollagen och i kommunens skolskjutsregler finns angivet att det kan finnas 
andra skäl som kan ge rätt till skolskjuts. Förutom trafikförhållanden och 
funktionsnedsättning finns möjlighet att söka skolskjuts av annan särskild 
omständighet. Kommunen kan bevilja skolskjuts efter en helhetsbedömning i 
det individuella fallet. Beslut om skolskjuts kan överklagas. Reglerna om 
överklagan finns angivet i skollagen 28 kap. Praxis från kammarrätter i hela 
landet och högsta förvaltningsdomstolen används som vägledning vid beslut 
om skolskjutsar. 

Ansökan om skolskjuts med hänvisning till trafikförhållanden kan innebära att 
väg eller hållplats behöver bli klassificerade. För att lärandenämnden ska fatta 
beslut behövs en översyn och ett förslag. Översyn av vissa skolvägar och 
hållplatser kan ske antingen på initiativ av skolan, entreprenörer, 
vårdnadshavare med flera men också på initiativ av skolskjutsansvarig. Det 
finns alltid möjlighet att väcka frågan om översyn och det finns beskrivet i 
nämndens beslutade dokument Skolskjutsregler. Efter översyn av viss väg eller 
hållplats lämnas en bedömning och ett förslag om den ska anses som farlig eller 
inte. Lärandenämnden fattar beslut om klassificering av väg/hållplats som 
skolskjutshandläggare har att förhålla sig till vid handläggningen. Hudiksvalls 
kommun har idag ett antal skolvägar och hållplatser som är klassificerade av 
lärandenämnden. 

Lärandeförvaltningen anser att en risk- och konsekvensanalys i syfte att utreda 
huruvida skolvägarna är säkra eller inte i anslutning till skollokalerna utöver 
skolornas arbete med skolvägsplaner, översyn av skolvägar och hållplatser varje 
år samt lärandenämndens beslut om farliga vägar bedöms vara tillräckligt. För 
ytterligare utredningar behövs särskilt avsatta resurser. 

Jonas Holm nämner i motionen kommunens vision om samhällstjänster av 
högsta kvalitet. Med hänvisning till ovanstående information anordnas 
skolskjutsarna enligt kommunens vision.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 170309 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 48 Dnr 1271 

Korta frågor 

Sammanfattning 

Kort fråga 

Jari Ropponen (SD) undrar om det finns assistenter ute på skolorna som har 
högre månadslön är en del lärare. Förvaltningschef Ingela Rauhala redovisar 
lönespannet för elevassistenter och lärare. En elevassistent med erfarenhet kan 
ha högre lön är en nyutexaminerad lärare.   

Återrapporter 

Vice ordförande Björn Forsling har uppvaktat Humlans förskola i samband 
med certifieringen för Grön flagg.      

Representanter från elevråden på Bromangymnasiet, Läroverket och Östra 
skolan bjöd in ordförande Gerd Olsson till en träff. Vid träffen tog eleverna 
bland annat upp svårigheten att rekrytera behöriga lärare till Östra skolan.  
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§ 49 Dnr 2016-000343 - 000 

Förvaltningen informerar 

Sammanfattning 

Verksamhetschef Urban Wickman informerar om följande: 

Förändrade förutsättningar statsbidrag 

Förutsättningarna för statsbidrag kopplat till regional yrkesinriktad utbildning 
inom vuxenutbildningen har ändrats. Minst tre kommuner ska samverka. De 
samverkande kommunerna ska finansiera utbildningen för varannan elev. 
Staten bidrar med resterande. En annan förändring är att ett riktat statsbidrag 
har gjorts om till ett generellt. Det innebär att bidraget inte går direkt till 
verksamheten utan till kommunen som helhet.  

Rätt till komvux på gymnasial nivå 

Från och med 1 januari 2017 är det en rättighet att gå utbildningar inom 
kommunal vuxenutbildning för att bli behörig till högskola eller yrkeshögskola.  

Både rätten till komvux och de förändrade förutsättningarna för statsbidrag har 
tillkommit efter att lärandenämndens budget fördelats. 

Förvaltningschef Ingela Rauhala informerar bland annat om följande: 

Skolinspektion Iggesunds skola 

Skolinspektionen har avslutat tillsynen vid Iggesunds skola. Det har vid 
tillsynen framkommit att skolenheten uppfyller författningarnas krav inom de 
arbetsområden som granskats.  

Ny verksamhetschef 

Ny verksamhetschef för grundskolan och grundsärskolan är Ulf Carlsson.  

Mottagningsenheten 

Arbetsutskottet besökte mottagningsenheten 27 april. Innan öppnandet i 
december har mottagningsenhetens personal varit ut på kommunens skolor och 
genomfört 210 kartläggningar. Mottagningsenheten har sedan starten i 
december skrivit in femtioåtta elever i åldern 7-18 år samt tolv barn i 
förskoleåldern. Ytterligare sju elever skrevs in i början på maj. 

Utbildningsdag fritidspedagoger 

En utbildningsdag för fritidspedagoger från hela regionen har genomförts i 
Hudiksvall. Peter Åkerström var med och anordnade dagen. Ansvarig för 
utbildningsdagen var Skolverket. 
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Verklighetslabb inom offentlig verksamhet 

Hudiksvalls kommun vill etablera en nationell laborativ skolmiljö i en verklig 
fysisk skolmiljö. Där kommer olika pedagogiska metoder med stöd av digital 
och interiöra hjälpmedel att analyseras och testas. 

Behörigheter 

Ingela Rauhala redovisar vilka skolor som saknar behöriga lärare i respektive 
ämne. Förvaltningen har ett 50-tal lärartjänster ute på annons.  

Allas lika värde 

Glada Hudik-teatern reser landet runt för att prata med elever i årskurs 4-6 om 
allas lika värde.  
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§ 50 Dnr 2016-000348 - 042 

Ekonomisk rapport 

Sammanfattning 

Förvaltningsekonom Jennie Svensk redovisar det ekonomiska utfallet jämfört 
med budget för årets första kvartal. Enligt prognosen kommer förvaltningen att 
gå med ett underskott för 2017. 

Ordförande tackar för informationen.  
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§ 51 Dnr 2017-000213 - 620 

Drogfri skola 

Lärandenämnden beslutar 

att om möjligt införa Drogfri skola i Hudiksvalls kommun inom ramen för 
verksamheten  

att social- och omsorgsnämnden och lärandenämnden tillsammans utreder 
förslaget och arbetar för ett införande av Drogfri skola under höstterminen 
2017, samt 

att nämnden får en återrapport vid sammanträdet 7 september 2017.  

Sammanfattning 

Det kommer fortlöpande signaler om en alltmer liberal syn på droganvändande 
bland ungdomar. Detta är viktigt att motverka så tidigt som möjligt och vikten 
av samarbete mellan föräldrar, elever, skola och socialtjänst i det 
drogförebyggande arbetet bör prioriteras.  

Charliene Kiffer, kommunalråd (V), Henrik Persson, ordförande social- och 
omsorgsnämnden (S) och Gerd Olsson, ordförande lärandenämnden (S) har 
tillsammans arbetat fram ett utredningsförslag om en drogfri skola. Som ett led 
i det drogförebyggande arbetet vill de utreda om det är möjligt att införa 
konceptet Drogfri skola i Hudiksvalls kommun. Konceptet finns i flera andra 
kommuner bland annat Gävle, Bollnäs och Stenungssund och går ut på att 
tidigt upptäcka droganvändning bland ungdomar. Det innebär också att ta fram 
rutiner för det drogförebyggande arbetet inom grundskola, grundsärskola och 
gymnasieskolan. Det syftar dessutom till att stärka personalens roll vid 
misstanke om droganvändning bland elever.  

Beslutsgång 

Ordförande föreslår ett tillägg: Att nämnden får en återrapport vid 
sammanträdet 7 september 2017.        

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 170418 

Beslutet skickas till 

Social- och omsorgsnämnden 
Verksamhetschef Urban Wickman 
Verksamhetschef Elisabeth Bäckström 
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§ 52 Dnr 2017-000200 - 012 

Verksamhetsmål för 2017 

Lärandenämnden beslutar 

att anta nedanstående verksamhetsmål till kommunfullmäktige för 2018 

Sammanfattning 

Utifrån kommunens vision och nyckelord, som omfattar alla kommunala 
verksamheter, tecknar alla nämnder verksamhetsmål till kommunfullmäktige. 

När lärandenämnden och förvaltningens chefer arbetade fram 
åtagande/verksamhetsmål för 2017 var alla eniga om att hålla i och hålla ut när 
det gäller verksamhetsmålen. Utifrån den diskussionen förslår 
lärandeförvaltningen att lärandenämnden har samma verksamhetsmål 2018 som 
2017: 

Övergripande mål  Lärandenämndens verksamhetsmål till 

kommunfullmäktige  

Samhällstjänster av högsta 
kvalitet  

1 Höja utbildningsnivån i kommunen.  

Blomstrande näringsliv  1 Höja utbildningsnivån i kommunen.  

Attraktiv och hållbar 
livsmiljö  

1 2 Aktivt arbeta med hälso- och livsstilsfrågor.  

2 3 Aktivt arbeta för att barns, ungas och vuxnas 

inflytande ska öka.  

3 4 Nolltolerans mot trakasseriet, diskriminering och 

kränkande behandling.  

  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 170407 

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
Annika Lindfors 
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§ 53 Dnr 1273 

Meddelanden 

Meddelas lärandenämnden och läggs till handlingarna. 

1 Från Arbetsmiljöverket:   

Projektrapport för Arbetsmiljöverkets nationella 

tillsyn av skolan 2013-2016. 

2 Från Sveriges kommuner och landsting:   

Cirkulär 17:14. Vårproposition och vårändringsbudgeten 

för år 2017. 

3 Från kommunfullmäktige:   

Protokollsutdrag 2017-04-24 § 55, 

Bokslut 2016, årsredovisning. 

4 Från kommunfullmäktige:   

Protokollsutdrag 2017-04-24 § 56, 

Revisionsberättelse för Hudiksvalls kommun år 2016 

samt fråga om ansvarsfrihet 

5 Från kommunfullmäktige:   

Protokollsutdrag 2017-04-24 § 65, 

Avgifter vid beställning av allmänna handlingar. 

6 Från kommunfullmäktige:   

Protokollsutdrag 2017-04-24 § 59, 

Konkretisering av de övergripande målen med  

tillhörande indikatorer. 

7 Från kommunfullmäktige:   

Protokollsutdrag 2017-04-24 § 57, 

Barn och ungas delaktighet i kommunala beslutsprocesser. 
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§ 54 Dnr 2017-000231 - 002 

Delegeringsbeslut 

Sammanfattning 

Lärandenämnden har beslutat att delegera rätten att besluta i ärenden till 
förvaltningschefen samt ordförande, enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschefen har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
verksamhetschefer och enhetschefer. Dessa beslut rapporteras enligt särskild 
delegeringsblankett till lärandenämnden. Redovisningen innebär inte att 
nämnden får ompröva eller fastställa besluten. Däremot kan nämnden återkalla 
beslutanderätt. 

• Uppsägning av förskoleplats, 175 

• Uppsägning av fritidshemsplats, 176 

• Kränkningar förskola, 177-186 

• Kränkningar grundskola, 187-188 

• Plats i fritidshem för elev i behov av särskilt stöd, 189 

• Placering vid annan skolenhet enligt målsmans önskemål, 190-193 

• Avslag på ansökan om skolskjuts till annan skola, 195-196 

• Avslag på ansökan om skolskjuts särskilda skäl, 197-199 

• Anställningar av personal, 194, 201-205 

• Anställning av obehörig lärare, 200  

• Statsbidrag inom vuxenutbildningens verksamhetsområde, 206 

Lärandenämnden godkänner redovisningen av fattade delegeringsbeslut 175-
206. Dessutom finns möjlighet för nämnden att ta del av protokoll från 
förvaltningens MBL-förhandlingar. Nämnden har möjlighet att vid behov få 
information om återrapporterade beslut. Kerstin Rask (S) önskar få mer 
information om delegatens avslag på ansökan om skolskjuts vid växelvis 
boende. Förvaltningen kommer att lämna svar på nämndens nästa 
sammanträde. 
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§ 55 Dnr 1928 

Qualis, normer och värden 

Lärandenämnden beslutar 

att nästa kvalitetsområde som förvaltningen ska informera nämnden om är 
elevernas ansvar för sitt eget lärande samt delaktighet 

att redovisningen lämnas vid nämndens sammanträde 5 oktober 2017.      

Sammanfattning 

Qualis är ett verktyg för att kvalitetssäkra och driva ett systematiskt 
kvalitetsarbete inom elva kvalitetsområden Till varje område finns ett antal 
kvalitetskriterier som tas fram för respektive verksamhet. Kriterierna har en 
tydlig koppling till de nationella styrdokumenten. Qualis visar kvaliteten på 
arbetet i verksamheten utifrån ledningens, medarbetarnas, elevernas/barnens 
och vårdnadshavarnas perspektiv. Qualis ger en sammantagen bild av styrkor 
och förbättringsområden i verksamheten vilka blir underlag till en 
handlingsplan och vägledning i det fortsatta kvalitetsarbetet. Förskolorna i 
Hudiksvalls kommun har använt sig av Qualis sedan hösten 2011. Från 2016 
har grundskolan börjat använda verktyget. Vuxenutbildningen och 
Bromangymnasiet började använda Qualis i januari 2017. 

Vid dagens sammanträde informerar kvalitetssamordnare Mona Lindvall-
Eriksson och enhetschef Jonas Gustafsson om kvalitetsarbetet med normer och 
värden som är ett av de elva kvalitetsområdena. Enheterna har kommit olika 
långt i processen beroende på när de börjat använda Qualis.  

Ordförande tackar för informationen.  

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Jonas Gustafsson 
Mona Lindvall-Eriksson 

 


